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PROTOKÓŁ  Nr XIV/2016  

z obrad XIV Sesji Rady Gminy Augustów w dniu 30 września 2016 roku. 
 
 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 1200 w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury 

w Żarnowie. 

Obrady XIV Sesji Rady Gminy Augustów prowadził Przewodniczący Rady Gminy 

Augustów – Zdzisław Chmielewski. 

 

Ad. 1.  

Otwarcie obrad. 

Przewodniczący Rady powitał radnych Gminy, sołtysów, władze gminy, Dyrektora 

ZOESz – Jana Ordowskiego, Kierownika GOPS – Tomasza Tomaszewskiego, 

mecenasa.   

Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych zgodnie z listą obecności 

w obradach uczestniczy 11 radnych, a więc podejmowane uchwały będą prawomocne.  

Radni nieobecni: 

1. Wiesław Harasim 

2. Jolanta Jagłowska 

3. Marek Sujata 

4. Michał Szczepański 

W obradach Rady Gminy uczestniczyło ogółem 36 osób. 

Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 do protokółu. 

Ad. 2.  

Przyjęcie porządku obrad. 

Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany 

porządek obrad XIV sesji Rady Gminy. 

Uwag i wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad.  

Udział w głosowaniu wzięło 11 radnych.  

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 radnych, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się nie było.  

Porządek obrad XIV Sesji Rady Gminy Augustów został przyjęty jednogłośnie i jest 

następujący: 

1. Otwarcie obrad Rady Gminy, powitanie radnych, sołtysów, gości zaproszonych. 
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2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja o międzysesyjnej działalności Wójta Gminy tj. w okresie od 30 czerwca 

2016 r. do 30 września 2016 roku. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Obsługi Ekonomicznej Szkół 

Gminy Augustów i nadania Statutu. 

b) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  

w Gminie Augustów na lata 2016 – 2026. 

c) w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Augustów. 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych. 

e) w sprawie zmiany budżetu gminy Augustów na rok 2016.  

f) w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-

2019. 

5. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Augustów za I półrocze 

2016 roku oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych i sołtysów. 

7. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych i sołtysów. 

8. Oświadczenia radnych i sołtysów. 

9. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

10. Zamknięcie obrad Rady Gminy. 

Ad. 3.  

Informacja o międzysesyjnej działalności Wójta Gminy tj. w okresie od 30 

czerwca 2016 r. do 30 września 2016 roku. 

Zbigniew Buksiński - Wójt Gminy przedstawił informację o podjętych Zarządzeniach 

w w/w okresie oraz o realizacji uchwał podjętych na sesji Rady Gminy w dniu 30 

czerwca 2016 roku. Do przedłożonej informacji nie zgłoszono uwag i stanowi ona 

załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie Wójt przedstawił sprawy bieżące.  

Wójt poinformował, że po ok. 2 latach otrzymaliśmy zgodę Ministra Kultury na 



 

3 

połączenie Gminnego Ośrodka Kultury z Gminną Biblioteką Publiczną. Wójt 

stwierdził, że przed podjęciem uchwały będą przeprowadzane rozmowy z 

pracownikami tych instytucji.  

Następnie Wójt powiedział, że na posiedzeniu Związku Komunalnego Biebrza 

poinformowano o nowych zasadach segregowania odpadów komunalnych. 

Prawdopodobnie nie trzeba będzie segregować drobnego metalu w czerwonych 

workach, lecz łącznie z plastikami w worku żółtym. Prawdopodobnie należy 

wprowadzić dodatkowy materiał do segregacji tj. biorozkładalne odpady, co pozwoli 

na osiągnięcie odpowiednich wskaźników. W tym roku należy osiągnąć wskaźnik 18% 

odzysku śmieci segregowanych.  W 2017 roku 19%, w 2018 roku 30%, w 2019 roku 

– 40% w roku 2020 – 50%. Wójt zaapelował, że jeśli nie będzie zwiększona ilość 

segregowanych śmieci to będą nałożone kary finansowe. Prawdopodobnie planowane 

jest wejście w życie nowej ustawy, która nałoży obowiązek na wszystkich obywateli 

prowadzenia selektywnej zbiórki opadów. 

Wójt poinformował, że przewiduje się kolejny nabór na dofinansowanie kolektorów 

słonecznych i ogniw fotowoltaicznych w okresie grudzień-styczeń. Gmina wspólnie z 

osobami zapisanymi w urzędzie będzie mogła złożyć wniosek w tej sprawie. Obecnie 

nieznane są szczegółowe zasady dofinansowania. Wójt zachęcał do zgłaszania się 

mieszkańców zainteresowanych montażem tych urządzeń.  

Wójt stwierdził, że planowana jest reforma oświatowa, gdzie mowa, że do 17 lutego 

należy podjąć uchwałę w sprawie projektu organizacji funkcjonowania szkół na terenie 

gminy. Wójt dodał, że zgodnie z zapisami jest możliwość aby jedna szkoła 

funkcjonowała w dwóch budynkach. Ponadto jest mowa m.in. o tym, że arkusze 

organizacyjne szkół będzie zatwierdzać Pani Kurator Oświaty, która będzie miała 

decydujący głos w sprawie np. likwidacji szkoły.  

Ponadto Wójt poinformował, że niepokojącym faktem jest niska frekwencja dzieci w 

przedszkolach i wydatki na utrzymanie przedszkola. W tym roku otrzymaliśmy 201 

tys. zł. dotacji na dzieci przedszkolne tj. 1.370 zł na jedno dziecko. Do końca września 

br. gmina wydała kwotę 166.897 zł na utrzymanie dzieci przebywających  w 

przedszkolach miejskich czy w innych gminach. Wójt powiedział, że gmina musi 

zapłacić za dzieci uczęszczające do przedszkola w mieście Augustowie czy innych 

gminach.  

Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Rady powiedział, że jeśli byłyby czynne 

świetlice w szkołach od 7.00 do 17.00 to być może rodzice przywoziliby dzieci do 

naszych przedszkoli.  

Wójt poinformował, że na spotkaniu Związku Gmin Wiejskich Woj. Podlaskiego 

poinformowano o wycofaniu programu z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska dotyczącego usuwania azbestu. Wójt stwierdził, że na terenie gminy 

znajduje się niemała ilość eternitu, więc zaproponował aby co roku wyodrębnić w 

budżecie gminy ok. 30.000 zł na dofinansowanie dla mieszkańców likwidowania 
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azbestu.   

Wójt poinformował, że zdecydowano się na opracowanie projektu budowy budynku 

gminy w Augustowie. Nie ma możliwości kupna budynku po urzędzie miejskim, więc 

zostanie przygotowana dokumentacja na budowę budynku na działce przy ul. 

Mazurskiej w Augustowie.  

Wójt Gminy poinformował, że w dniu 10.10.2016 r. w budynku Urzędu Gminy w godz. 

10.00-13.00 odbędą się konsultacje skierowane do mieszkańców, przedsiębiorców 

zainteresowanych pozyskaniem środków finansowych z funduszy europejskich. 

Następnie poinformował o naborze wniosków w Centrali Agencji Rynku Rolnego o 

przyznanie pomocy dot. systemu jakości produktów rolnych i środków spożywczych.   

Ad. 4.   

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Obsługi Ekonomicznej 

Szkół Gminy Augustów i nadania Statutu. 

Jan Ordowski – Dyrektor ZOESz poinformował, że Zespół Obsługi Ekonomicznej 

Szkół Gminy Augustów został powołany uchwałą nr XIII/69/95 z dnia 22 grudnia 1995 

r. w celu obsługi placówek oświatowych, które na mocy prawa zostały z dniem 1 

stycznia 1996 r. przejęte do prowadzenia przez Gminę Augustów.  Statut tej jednostki 

był zmieniany w roku 2004 w związku ze zmianami prawa oraz sieci szkolnej 

(likwidacja szkół). Od 1 stycznia 2016 r. na podstawie  ustawy z dnia 25 czerwca 2015 

r. o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych innych ustaw jednostki 

samorządu terytorialnego mają możliwość tworzenia tzw. centrów usług wspólnych, 

czyli jednostek zapewniających obsługę organizacyjną, administracyjną i finansową 

dla organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego. Oznacza to zmiany w 

funkcjonowaniu m.in. zespołów administracyjno-ekonomicznej obsługi szkół, które na 

dotychczasowych zasadach mogą działać nie dłużej niż przez 12 miesięcy od dnia 

wejścia w życie nowelizacji, tj. do 31 grudnia 2016 r. Proponowane zmiany w statucie 

uwzględniają wymagania dotyczące centrów usług wspólnych i obejmują  

odpowiedzialność dyrektora ZOES za prowadzenie rachunkowości i 

sprawozdawczości obsługiwanych jednostek, inwentaryzację i przekazywanie 

majątku, usługi w zakresie dowożenia, remontów i inwestycji, zamówień publicznych, 

zakupów hurtowych, pomocy prawnej i organizacyjnej. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Obsługi Ekonomicznej Szkół 

Gminy Augustów i nadania Statutu. 

W głosowaniu brało udział 9 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
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Podjęto Uchwałę nr XIV/105/2016 w powyższej sprawie – stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

b) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  

w Gminie Augustów na lata 2016 – 2026. 

Tomasz Tomaszewski – Kierownik GOPS przedstawił jedną z metod diagnozujących 

problemy społeczne w gminie Augustów, tj. ankietę wypełnioną przez mieszkańców 

gminy. Ankiety była zbierane na przełomie miesięcy kwiecień-maj-czerwiec br. W 

ankiecie wzięło udział 413 osób na ogólną liczbę 6951 mieszkańców, tj. 6% populacji. 

W ankiecie wzięło udział 20% mężczyzn, 80% kobiet. Według ankietowanych 

problemem społecznym rodzin jest bezrobocie 62%, alkoholizm 52%. 

Najważniejszym problemem społecznym dzieci i młodzieży jest brak 

zorganizowanych form spędzania wolnego czasu – 62%, alkohol i narkotyki 46%, brak 

pozytywnych wzorców – 42%. Problemem społecznym w zakresie edukacji jest 

niepełne wykorzystanie bazy szkolnej w czasie wolnym od nauki. Zdecydowana 

większość ankietowanych – 89% czuje się bezpiecznie na terenie gminy. Powodem 

braku poczucia bezpieczeństwa jest m.in. naruszanie porządku publicznego przez 

osoby pod wpływem alkoholu, narkotyków – 44% oraz kierowcy łamiący przepisy 

ruchu drogowego – 41%. Do najważniejszych aspektów wymagających interwencji 

władz lokalnych ankietowani wskazali problemy społeczne dzieci i młodzieży, opieka 

zdrowotna. Rozwiązaniem problemów dzieci i młodzieży według ankietowanych jest 

na tworzenie świetlic i lokali, w których młodzież mogłaby spędzić wolny czas; 

organizacja kół zainteresowań, zajęć profilaktycznych. Działania mogące pozytywnie 

wpłynąć na rozwiązywanie problemów społecznych są następujące: pozyskiwanie 

funduszy unijnych na kwestie społeczne – 78%, organizowanie kursów i szkoleń dla 

osób poszukujących pracy – 72%. Mieszkańcy biorący udział w ankiecie przyznali, że 

słyszeli o przypadkach, w których doszło do stosowania przemocy - 36%, natomiast 

18% ankietowanych zna rodziny, w których stosuje się przemoc, co zdecydowanie 

można uznać za niepokojące zjawisko. W opinii ankietowych przyczynami przemocy 

domowej są odpowiednio: nieumiejętność rozładowania własnych emocji oraz 

uzależnienie od alkoholu – 55%, nieumiejętność radzenia sobie z problemami 

wychowawczymi – 41%, stres – 35%, bezrobocie – 31%. Najskuteczniejszymi 

metodami przyczyniającymi się do zniwelowania przypadków uzależnień od alkoholu, 

narkotyków czy też stosowania przemocy w rodzinie są: organizowanie wolnego czasu 

dla dzieci i młodzieży – 61%, szerzenie oświaty w tym zakresie (kształtowanie 

świadomości) wśród dzieci, młodzieży i dorosłych – 52%, zapewnienie w każdej 

szkole pomocy psychologa i pedagoga – 47%, udzielanie pomocy (w tym również 

prawnej) – 45%, współpraca z policją, organizacjami i instytucjami pomagającymi 

osobom uzależnionym – 42%, organizowanie grup wsparcia dla osób uzależnionych i 

współuzależnionych – 36%. Kierownik stwierdził, że najlepszą metodą 

przeciwdziałaniu problemom społecznym jest profilaktyka, o czym świadczą 

wypowiedzi ankietowanych. W Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

określono metody, które pomogły utworzyć ten dokument. Ponadto przeprowadzono 

analizy sprawozdawczości Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w latach 2013-
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2015, wywiady z dyrektorami szkół, analiza gminnych programów opieki nad 

dzieckiem, przeciwdziałania przemocy. W Strategii określono zagrożenia i szanse 

rozwiązania biorąc pod uwagę zasoby gminy.  

Radna Danuta Kulbacka zapytała czy są przypadki wyjścia z alkoholizmu i picia 

alkoholu wśród mieszkańców gminy. 

Tomasz Tomaszewski – Kierownik GOPS poinformował, że na terenie gminy 

mieszkańcy potrafili wyjść z picia alkoholu, lecz te osoby ciągle walczą z tą chorobą.  

Dodatkowych zapytań nie zgłoszono. 

Wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Augustów na 

lata 2016 – 2026. 

W głosowaniu brało udział 10 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Podjęto Uchwałę nr XIV/106/2016 w powyższej sprawie – stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

c) w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Augustów. 

Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy poinformował, że ta uchwała została niedawno 

podjęta, lecz Wojewoda Podlaski w trybie nadzoru uchylił tą uchwałę w całości. 

Powodem były przede wszystkim uwagi dotyczące deratyzacji zwierząt oraz 

stwierdzono inne dodatkowe uchybienia. Wójt powiedział, że w obecnym projekcie 

uchwały określono m.in. częstotliwość, terminy deratyzacji zwierząt na terenie gminy. 

Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Gminy powiedział, że mieszkańcy w 

większej ilości prowadziliby selektywną zbiórkę odpadów jeśli można byłoby 

wywozić częściej segregowane śmieci, tj. raz w miesiącu. 

Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy powiedział, że w następnym przetargu zamierza 

wprowadzić dodatkowe zapisy określające możliwość segregowania śmieci                  w 

pojemnikach a nie tylko workach. Wówczas pojazdy muszą być przystosowane do 

odbioru śmieci segregowanych w pojemnikach. Ponadto należałoby zwiększyć 

częstotliwość wywozu śmieci segregowanych raz w miesiącu i być może w sezonie 

letnim śmieci zmieszane byłyby odbierane dwa razy w miesiącu. Wójt zachęcał 

sołtysów, aby propagowali wśród mieszkańców chęć prowadzenia selektywnej zbiórki 

odpadów.  

Bogdan Kowalewski – sołtys wsi Jabłońskie stwierdził, że mieszkańcy powinni znać 

zasady przejścia z wariantu prowadzenia zbiórki odpadów zmieszanych na możliwość 

segregowania śmieci. Poprosił o przygotowanie informacji na ten temat. Ponadto 

stwierdził, że częstsze wywożenie śmieci segregowanych pomogłoby zwiększyć 

poziom segregacji odpadów na terenie gminy.  

Dodatkowych zapytań nie zgłoszono. 
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Wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Augustów. 

W głosowaniu brało udział 10 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.   

Podjęto Uchwałę nr XIV/107/2016 w powyższej sprawie – stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych. 

Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy poinformował, że ta uchwała została niedawno 

podjęta, lecz Regionalna Izba Obrachunkowa w trybie nadzoru przedstawił uchybienia 

i naruszenia prawa w załączniku dotyczącym deklaracji na podatek rolny. W związku 

z tym należy uchwalić deklarację z uwzględnieniem sugerowanych uwag.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 

W głosowaniu brało udział 10 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Podjęto Uchwałę nr XIV/108/2016 w powyższej sprawie – stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

e) w sprawie zmiany budżetu gminy Augustów na rok 2016.  

Skarbnik Gminy omówiła zmiany w budżecie na rok 2016.  

Zmiany planowanych dochodów: 
Zmniejsza się planowane dochody budżetu  o kwotę 320.695zł z tytułu: 

 płatności  ze środków europejskich na projekt „Poprawa efektywności 

energetycznej szkół podstawowych w Kolnicy i Netcie”  - kwota 313.514,00zł. 

Projekt w całości realizowany będzie w roku 2017; 

 wpływy z wpłat gmin – kwota 7.181zł. 

Zwiększa się planowane dochody o 161.867,99zł z tytułu: 

- dotacji celowych w wysokości 146.631,99zł na realizację własnych zadań bieżących 

gmin oraz realizacje inwestycji i zakupów inwestycyjnych własnych gmin 

przeznaczonej na zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego 

w 2015 roku ( dział 758 – Różne rozliczenia, rozdział 75814 – Różne rozliczenia 

finansowe);  

 wpłat sąsiednich gmin z tytułu uczęszczania dzieci do oddziałów 

przedszkolnych w szkołach oraz do innych form wychowania przedszkolnego 

na terenie gminy Augustów – 7.181zł (dział 801 – Oświata i wychowanie, 

rozdział 80103  i 80106); 

 wpływu z urzędu pracy środków z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na 
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szkolenia nauczycieli z SP w Rutkach – 7.824zł (dział 801 – Oświata i 

wychowanie, rozdział 80146); 

 zwrotu nienależnie pobranego świadczenia rodzinnego wraz z odsetkami w 

latach poprzednich   w łącznej kwocie 231,00zł (dział 852, rozdział 85212); 

 

Zmiany planowanych wydatków:    
 

W dziale 600 – Transport i łączność, rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne, 

zwiększa się planowane wydatki o kwotę 42.610,00 zł z przeznaczeniem na: 

     - Opracowanie dokumentacji na budowę parkingu w Białobrzegach – 8.610zł, 

- Remont mostów w Janówce i Mazurkach – 34.000zł. 

 

W dziale 700 -  Gospodarka mieszkaniowa  zwiększa się planowane wydatki 

majątkowe o 61.500zł  na zakup nieruchomości w miejscowości Żarnowo. 

 

W dziale 801 – Oświata i wychowanie, 

- w rozdziale 80101 – Szkoły podstawowe   zmiany dotyczą zadania „Poprawa 

efektywności energetycznej szkół podstawowych w Kolnicy i Netcie”. W roku 2016 

zabezpiecza się środki na aktualizację dokumentacji – 1.599zł, a zmniejsza się wydatki 

o kwotę 368.841zł, tj. o  środki zaplanowane na modernizację szkoły w Netcie  

ponieważ zadanie będzie realizowane w 2017 roku; 

- w rozdziale 80104 – Przedszkola zwiększa się wydatki o 59.300,99zł na opłaty za pobyt 

dzieci z naszej gminy w przedszkolach zlokalizowanych na terenie miasta Augustowa. 

Aktualnie jest to 26 dzieci; 

- w rozdziale 80146 – Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli kwotę 7.824zł przeznacza 

na dokształcanie nauczycieli w SP w Rutkach. 

W dziale 852 – Pomoc społeczna, rozdziale 85215 – Dodatki mieszkaniowe  zwiększa 

się planowane wydatki o 231zł na dodatki mieszkaniowe.  

 

W wyniku wprowadzonych zmian powstała nadwyżka budżetowa w wysokości 

35.920zł. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy Augustów na rok 2016.  

W głosowaniu brało udział 10 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Podjęto Uchwałę nr XIV/109/2016 w powyższej sprawie – stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

f) w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
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2016-2019. 

Skarbnik Gminy omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Augustów na lata 2016-2019. Zaktualizowano dane w zakresie dochodów i wydatków 

dla lat 2016 - 2017 oraz zmianie uległ wynik budżetu oraz przychody dla roku 2016 . 

Ponadto wprowadzono zmiany w przedsięwzięciach. 

Dochody ogółem po zmianach dla roku 2016 wyniosą 25.087.532,61zł, w tym dochody 

bieżące 25.023.000,19zł a dochody majątkowe 64.532,42zł. Dochody bieżące wzrosły 

o 894.861,91zł, a dochody majątkowe zmniejszyły się o 253.981,58zł. Po zmianach 

planowane wydatki wynoszą 25.051.612,61zł, w tym wydatki bieżące 23.446.149,61zł 

(wzrost o 837.328,33zł), a wydatki majątkowe 1.605.463zł (zmniejszenie o 

250.397,00zł). 

W roku 2016 planuje się nadwyżkę budżetową w wysokości 35.920zł. Przychody 

budżetu zmniejszają się o 53.949zł do kwoty 812.247zł. 

Dochody w roku 2017 zmniejszą się o 30.883zł do kwoty 26.888.703zł. Zmniejszenie 

dotyczy dochodów majątkowych, które po zmianie wyniosą 2.551.657zł. Dochody 

bieżące w roku 2017 pozostają bez zmian i wyniosą 24.337.046zł. 

Wydatki w roku 2017 zmniejszają się o 30.883zł do kwoty 26.040.536zł, w tym 

wydatki bieżące wyniosą 22.512.629zł (bez zmian), a wydatki majątkowe 3.527.907zł. 

Zmiany dotyczące przedsięwzięć: 

Zmianie ulega termin realizacji zadania "Poprawa efektywności energetycznej szkół 

podstawowych w Kolnicy i Netcie". Zwiększono również łączne nakłady finansowe 

na to zadanie o 1.599zł, które zostały poniesione w roku 2016. Budynki szkolne 

zostaną zmodernizowane w roku 2017. Limit wydatków po zmianie na ten projekt 

wynosi 1.599zł dla roku 2016 i 1.678.643zł w roku 2017. Dofinansowanie zadania 

będzie wynosiło 1.426.845zł. Na zadanie "Przebudowa drogi gminnej Nr 102636B 

Żarnowo Drugie - Białobrzegi (droga Prosta)"w lipcu 2016 r. została podpisana umowa 

z Samorządem Województwa Podlaskiego. Realizacja nastąpi w roku 2017. Całkowite 

koszty 1.827.739zł. Limit wydatków na rok 2016 - 60.000zł i na 2017 - 1.767.739zł. 

Dofinansowanie tego zadania, zgodnie z umową wyniesie 1.124.812zł. 

Po zmianach limity wydatków na przedsięwzięcia w roku 2016 wynoszą 71.439zł,             

a w roku 2017 - 3.709.302zł i w roku 2018 - 1.051.680zł. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały               w 

sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2019. 

W głosowaniu brało udział 10 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Podjęto Uchwałę nr XIV/110/2016 w powyższej sprawie – stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 5. 
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Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Augustów za                   

I półrocze 2016 roku oraz o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 
Zdzisław Chmielewski – Przewodniczący Gminy powiedział, że niniejsza informacja 

była przedstawiona na posiedzeniu komisji, więc nie ma potrzeby ponownego jej 

omawiania.  

Uwag i wniosków nie zgłoszono.  

Poddano pod głosowanie informację w powyższej sprawie. 

W głosowaniu brało udział 10 radnych. Za przyjęciem informacji głosowało 10 

radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

 

Ad. 6.  

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych i sołtysów. 

Jerzy Dębski – sołtys wsi Rutki Stare zwrócił się z prośbą o sporządzenie krótkiej 

informacji dla mieszkańców w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Augustów oraz o potrzebie segregowania śmieci wśród mieszkańców. 

Bogdan Kowalewski – sołtys wsi Jabłońskie poprosił o ustawienie znaku ustąp 

pierwszeństwa przejazdu od strony Topiłówki oraz znak określający rozdzielenie 

miejscowości Jabłońskie – Topiłówka. Ponadto sołtys stwierdził, że można byłoby 

utworzyć świetlicę w szkole, gdzie dzieci zwłaszcza w wieku przedszkolnym mogliby 

przebywać w późniejszych godzinach. Następnie sołtys poruszył temat nowej reformy 

oświatowej, gdzie dzieci będą uczyć się do 8 klasy szkoły podstawowej. Stwierdził, że 

należałoby pozostawić klasy 6-8 w szkole w Jabłońskich, dzieci zmieszczą się w tej 

szkole. Sołtys zwrócił uwagę, że przed reformą dotyczącą utworzenia gimnazjum 

istniał układ klas 1-8.  

Radna Danuta Kulbacka zwróciła się z prośbą o sporządzenie informacji o możliwości 

zgłaszania się osób chętnych do zainstalowania kolektorów słonecznych.  Następnie 

radna przedstawiła sposób ustawienia znaków dotyczących miejscowości Jabłońskie i 

Topiłówka.  

Tadeusz Smoleński – sołtys wsi Netta Pierwsza stwierdził, że budynek Gimnazjum                 

w Janówce można byłoby wykorzystać na potrzeby urzędu gminy.  

Ad. 7.  

Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych i sołtysów. 

Zbigniew Buksiński – Wójt Gminy poinformował, że gdyby urząd gminy znajdował się 

z budynku gimnazjum to byłyby problemy m.in. komunikacyjne mieszkańców 

dotyczące dojazdu do budynku, w którym mieściłby się także GOPS. 

Następnie Wójt powiedział na temat reformy oświaty. Stwierdził, że problemem jest 

zmniejszająca się liczba dzieci na terenie gminy. W tym roku jest o 49 dzieci mniej niż 

w roku poprzednim, jest to niepokojąca sytuacja. W związku z tym rosną wydatki na 

utrzymanie szkół. W przypadku szkoły w Jabłońskich w tym roku nie utworzono  I 

klasy szkoły podstawowej, ponieważ nie zapisano żadnego dziecka.  
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Jan Ordowski – Dyrektor ZOESz powiedział, że przed podejmowaniem decyzji 

dotyczących organizacji i funkcjonowania szkół po nowej reformie należy przeliczyć 

i przeanalizować warianty odnośnie np. zatrudniania nauczycieli, dowożenia dzieci. 

Dyrektor stwierdził, że z powodu zmniejszającej się liczby dzieci subwencja 

oświatowa również ulega pomniejszeniu. Dyrektor dodał, że należy podejmować 

działania, które będą zgodne z możliwościami finansowymi gminy.                               Będą 

przedstawione informacje w tej sprawie i wówczas radni podejmą decyzje.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że będą jeszcze prowadzone spotkania m.in.                     

z rodzicami, mieszkańcami odnośnie funkcjonowania szkół i przedszkoli. 

Przewodniczący powiedział, że być może należy zastanowić się nad wydłużeniem 

godzin otwarcia przedszkoli, aby dzieci nie były wożone do miasta czy innych gmin    

i uczęszczały do naszych przedszkoli.    

Ad. 8.  

Oświadczenia radnych i sołtysów. 

Nie zgłoszono. 

Ad. 9.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Do protokołu uwag nie zgłoszono zatem Przewodniczący zarządził głosowanie nad 

przyjęciem protokołu. 

W głosowaniu udział wzięło 10 radnych.  

Za przyjęciem protokołu nr XIII/2016 głosowało 10 radnych, głosów przeciwnych             

i wstrzymujących się nie było. 

Ad. 10.  

Zamknięcie obrad Rady Gminy. 
Po wyczerpaniu tematyki Przewodniczący Rady zamknął XIV sesję Rady Gminy 

Augustów. 

Obrady zakończono ok. godz. 1400.    

 

Przewodniczący Rady Gminy  

 

     Zdzisław Chmielewski  

 
Protokółowała: 

 

Katarzyna Szczęsna 


